
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 12:26:43) 
 
 Kolege poslanici, koleginice poslanice, počinjemo rad.  
 Primjenom elektronskog sistema za glasanje, utvrđeno je da postoji kvorum potreban za početak 
sjednice jer je prisutna većina ukupnog broja poslanika.  
 Otvaram sjednicu Trećeg (vanrednog) zasijedanja u 2023. godini Skupštine Crne Gore 27. 
saziva.  

 Podsjećam da sam sazvala Skupštinu na sjednicu vanrednog zasijedanja saglasno Poslovniku 
Skupštine, a na zahtjev 77 poslanika. Zahtjevom za vanredno zasijedanje određen je dan održavanja i 
dnevni red sjednice. Za dnevni red sjednice određena je jedna tačka, i to Predlog za izbor četvoro sudija 
Ustavnog suda Crne Gore.  

 Prije nego što pređemo na izjašnjavanje o predloženom dnevnom redu, imamo proceduru poslanika 
Smailovića.   
           Izvolite. 
 
 
 AMER SMAILOVIĆ (27.02.23 12:27:37) 
 
 Zahvaljujem.  
 Uvažene koleginice i kolege poslanici, poštovane građanke i građani,  
 S obzirom na to da se danas navršava tačno 30 godina od otmice u Štrpcima, od jednog 
monstruoznog zločina koji se desio 27. februara 1993. godine, pozvao bih Skupštinu da počnemo ovu 
Skupštinu minutom ćutanja i dovom u čast nevino stradalim civilima u vozu Lovćen, koji je saobraćao na 
relaciji Beograd - Bar. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 12:28:10) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Smailoviću.  
 Jeste li Vi imali, takođe, proceduru?  
 Izvolite, poslanice Vuksanović Stanković. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (27.02.23 12:28:20) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajuća.  
 Uvažene kolege poslanici, poštovani građani Crne Gore,  
 Naravno, Socijaldemokratska partija u potpunosti podržava stav uvaženih kolega iz Bošnjačke 
partije, ali želimo da naglasimo da nije samo to dovoljno reći, nego je vrlo važno podsjetiti na sledeće - da  
je onaj ko u Crnoj Gori zaboravi na današnji datum odustao od svoje budućnosti.  
 Da podsjetimo javnost da počinioci ovako gnusnog ratnog zločina još uvijek nisu pronađeni. Oteti su 
ljudi tada iz voza, a znate li zašto? Samo zato što su bili Bošnjaci, samo zato što su imali drugačije ime i 
prezime. To je jedna od najsramnijih epizoda u pozitivnoj istoriji. Zato smo dužn i svakodnevno da 
opominjemo, da podsjećamo i da insistiramo da se izvršioci ovako teškog ratnog zločina privedu pravdi, da 
se pronađu. Insistiraćemo na tome. Ono što je veoma važno, apelujem da Skupština Crne Gore što prije 
usvoji Rezoluciju o Štrpcima. Znate da su kolega Adnan Striković i koleginica Suada Zoronjić već imali tu 
inicijativu. Smatram da ovaj visoki dom treba da donese jednu ovakvu rezoluciju. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 12:29:33) 
 
 Zahvaljujem poslanicima.  
 S ozbirom da se danas navršava 30 godina od tog događaja, daću minut ćutanja povodom 
stradanja žrtava u Štrpcima, ali i svih žrtava a zločini, nažalost, još uvijek nisu rasvijetljeni.  
 Slava im.  
 Podsjećam da je za dnevni red sjednice određena jedna tačka, i to Predlog za izbor četvoro sudija 
Ustavnog suda Crne Gore.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o dnevnom redu.  
 Stavljam na glasanje dnevni red određen u sazivu.  
 Izvolite, koleginice i kolege, glasajte. 



 Glasalo je 76 poslanika - 76 glasova za, bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova. Objavljujem da 
je usvojen dnevni red određen u sazivu.  
 Kolege i koleginice, molim vas za malo pažnje.      
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 12:45:02) 
 
 Poštovane kolege i koleginice,  
 Ovo je bio mini koncert Kamernog ansambla Crnogorskog simfonijskog orkestra. Naš mali projekat 
Ženskog kluba koji smo nazvali "Kultura pokreće". ... kulture na naš Parlament, kao što je i u Evropskom 
parlamentu i u drugim državama Evropske unije takođe sličan projekat izvođen. Ja vas molim sve još 
jednom aplauz za naše goste. 
 Kopredsjednica Ženskog kluba, vezano za ovaj dio, će se takođe obratiti, a onda ćemo dati 
proceduru.  
            Potpredsjednice Bošnjak, izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (27.02.23 12:45:54) 
 
 Uvažene kolege i koleginice, ja sam htjela da vam kažem da je ovo poklon za postizanje 
kompromisa i da je kultura nešto što nas spaja i što miri sve različitosti. U tom smislu je i danas ovo nešto 
što treba da kaže da ipak mi možemo da se dogovorimo ako hoćemo. Svima su nam puna usta pomirenja , 
tako da se nadam da je ovo jedan doprinos, a kultura je ta koja iznad dnevno-političkih stvari i nešto što 
spaja sve različitosti. U tom smislu želim da doživite ovaj poklon koji danas imamo povodom ove tačke 
dnevnog reda, kada trebamo da smo svi zajedno i da velikim kompromisom izglasamo sudije Ustavnog 
suda. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 12:46:59) 
 
 Zahvaljujem potpredsjednici Bošnjak, kopredsjednici Ženskog kluba u čijoj organizaciji je ovo bilo.  
 Mislim da se prva za proceduru javila po rasporedu ovdje... Mijenjate? Onda je samo jedan 
pretpostavljam. 
 Izvolite. Poslanik Suljo Mustafić i u ime Kluba. Procedura. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (27.02.23 12:47:20) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, 
 Poštovana predsjednice, Vama se obraćam, direktno Vama. 
 Mislim da danas nije bilo mjesto a ni vrijeme za ovu vrstu kulturnog perfomansa koji zaista ja 
podržavam, kao čovjek iz kulture. Kao čovjek koji je čitav život posvetio kulturi i nečemu što je slično kulturi, 
podržavam apsolutno napore Ženskog kluba i sve ostalo vezano za kulturu koja zaista povezuje ljude i 
različitosti. Ali, ne može se danas, kada se sjećamo nevino stradalih u vozu 671, vozu Lovćen, koji je u 
Štrpcima zaustavljen, iz koga je izvedeno 20 nevnih ljudi i odajemo počast, odnosno poštu, svako na svoj 
način, tim ljudima - toj vrsti sjećanja danas lijepiti koncert. Razumijem vaše napore, razumijem vaše 
evropejstvo, naknadno doduše, razumijem sve ostalo što ste htjeli da kažete ovim koncertom, ali, danas 
nije bilo ni mjesto ni vrijeme da, preko kostiju nevinih ljudi, koji još nijesu pronađeni ili većina nije 
pronađena,  na ovakav način derogiramo minut ćutanja. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 12:48:34) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Mustafiću. 
 Poslanik Lekić. Izvolite, procedura. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (27.02.23 12:48:51) 
 



 Predsjednice Skupštine, sada smo shvatili aposteriori o čemu se radi. Ne sumnjam u Vašu dobru 
namjeru i svih organizatora, međutim, stvarno mogli ste nas informisati o čemu se radi prethodno. Isti je dio 
koji ste saopštili bio adekvatan i pomoglo bi nam da shvatimo o čemu se radi. Još jedan detalj, mi smo 
podijeljeno društvo, nismo napravili konsenzus oko simbola, oko himne, znamo tu našu situaciju dosta 
tužnu, a niko nas ne napada spolja, nego evo to smo sami proizveli i oko himne ustajemo - ne ustajemo. 
Nismo postigli konsenzus, nismo prepoznali ovu himnu. Mene je asociralo na početku na Štrausa, Na 
plavom lijepom Dunavu i tako dalje, a ispostavilo se da bi trebalo da je himna. Dakle, imamo toliko zapleta i 
sa poznatom himnom. Tako da ova koju je teško prepoznati, jedan dio, /upadica/ 
 Sačekajte da čujete ovo, eventualno se izvinite za improvizacije koje možete da pravite negdje 
drugo, a ne ovdje. Dakle, nepotrebno ste ušli u jedan, neću reći, u dobroj namjeri, perfomans koji nije 
uspio, a pogotovu ste dužni da objasnite da pola Parlamenta nije ustao, ali ne iz poznatih razloga, što 
nismo postigli konsenzus kao ozbiljno i odgovorno društvo, nego nismo prepoznali melodiju. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 12:49:54) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Lekiću. 
 Poslanica Vuksanović - Stanković. Izvolite, procedura. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (27.02.23 12:50:31) 
 
 Zaista ne mogu da vjerujem da neko pokriva tako važne državne funkcije kao što ste Vi, uvažena 
predsjednice, i Vi, uvažena potpredsjednice, a da niste vodili računa o današnjem danu. To ne mogu da 
vjerujem. Da ste dozvolili da nam priredite ovako jednu vrstu "iznenađenja", koje je ovog puta palo u vodu. 
Vi ste sigurno imali dobre namjere, ali smatram da neko ko se nalazi na velikim državnim funkcijama treba 
da vodi računa o datumu. I ovđe danas, što je rekao kolega Mustafić, nije bilo ni vrijeme ni mjesto da nakon 
minuta ćutanja se izvodi ovaj performans. Ako ste zaboravile, imale ste protokol. Đe je vama protokol? 
Imate li vi protokol koji treba da radi svoj posao? Ako vi imate puno obaveza, pa nemate kad da mislite o 
tome, onda treba da imate protokol koji će da vodi računa i da vam kaže - danas nije vrijeme i mjesto za to. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 12:51:34) 
 
 Vrijeme, poslanice Vuksanović - Stanković. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (27.02.23 12:51:36) 
 
 To je najvažnije, da je meni isteklo vrijeme. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 12:51:40) 
 
 Zahvaljujem se svim kolegama i koleginicama.  
 Kao prvo, ovo je bila ozbiljna muzika. Mislim da bi ste trebali imati u vidu i taj dio, svakako, ni na koji 
način ne nipodaštavajući žrtve koje su stradale na današnji dan. Mislim da je ozbiljna muzika, ako se dobro 
sjećamo, i uvijek kada se, nažalost, /upadica/ Ja to jako dobro razumijem, ali izgleda vi nemate osjećaja za 
to. Znači, kada se proglašava dan žalosti, obziljna muzika se pušta na svim javnim servisima. Mislim da i taj 
dio zaboravljate.  
 Što se tiče iznenađenja, takav je projekat. Takođe se i u Evropskom parlamentu organizovao na 
način da je u pitanju iznenađenje, da nisu upoznati svi poslanici sa tim. Mali projekat Ženskog kluba, gdje 
sam na neki način očekivala da ćete imati više razumijevanja za kulturu, ali idemo dalje.  
 Poslanik Marko Milačić nije do sada imao pravo na proceduru.  
 Poslaniče Milačiću, izvolite. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (27.02.23 12:53:05) 
 
 Hvala.  



 Dakle, želim samo proceduralno da se obratim kolegama iz Bošnjačke stranke, jer ovdje je riječ o 
jednom, po meni, licemjerstvu. Dakle, vama smeta danas obilježavanje jednog kulturnog događaja. 
Saglasan sa gospodinom Lekićem oko mnogih stvari, ali želim da kažem jednu drugu stvar. A ne smeta 
vam to da podržite Đukanovića koji je tada bio na čelu ove države kad su se dešavali ti zločini.  
           Završavam. Želim samo da kažem da je to ključna stvar. Jesam li ja kriv ili neko iz ovog bloka za 
deportaciju Bošnjaka, gospodo iz Bošnjačke stranke? Pa se odredite prema kandidatu Đukanoviću na taj 
način što ga nećete podržavati. To se zove politički stav. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 12:53:59) 
 
 Poslaniče Milačiću, to nije procedura.  
 Poslanik Danijel Živković. Procedura. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (27.02.23 12:54:08) 
 
 Prvo, predsjednice Parlamenta, imali smo plan i neki dogovor na kolegijumu da danas odradimo 
ovaj dio posla koji se odnosi na izbor sudija Ustavnog suda. Jednu ozbiljnu, veoma važnu situaciju za naše 
društvo pretvaramo u neki cirkus. Je li to način kako se mi predstavljamo pred građanima? Kakvu 
percepciju građani treba o nama da imaju zbog današnje sjednice i zbog ovog ukupnog uvoda?  
 Nemojte nam vi pričati o kulturi i o tome kako treba da obilježavamo važne stvari za naše društvo 
poput izbora sudija Ustavnog suda. Znači, ovo što je govorio poslanik Milačić nema apsolutno nikakve 
veze, prvo, sa današnjom sjednicom, ni sa današnjom temom i drugo, razumijem takvu opsjednutost sa 
gospodinom Đukanovićem. Razumijem taj strah i opsjednutost i vraćanje na prethodna vremena. Potpuno 
to razumijem.  
 
       
          PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ: 
          Vrijeme, poslaniče Živkoviću. 
 
 
          DANIJEL ŽIVKOVIĆ: 
          Može da bude vrijeme koliko god hoće, dozvolićete mi da se obratim. Nemojte me upozoravati na 
vrijeme. To je prvo. Drugo, morali ste da upozorite gospodina Milačića... 
 
 
         PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ: 
         Upozorila sam poslanika Milačića. Upozorila sam ga da nije procedura i prekinula sam poslanika 
Milačića, kao što ću prekinuti i Vas s obzirom na to da je vrijeme za proceduru isteklo. 
 
 
 
         DANIJEL ŽIVKOVIĆ: 
         Niste ga upozorili adekvatno, mogli ste da mu oduzmete riječ. Znači, apsolutno je nevažno da li je 
procedura ili nije procedura. On se obraćao direktno vezano za instituciju predsjednika. To što je Đukanović 
bio brana velikosrpskim projektima u Crnoj Gori je najvažnija stvar koja je se desila u novijoj istoriji Crne 
Gore, a gospodin Milačić kada uzima riječ... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 12:55:48) 
            Zahvaljujem, poslaniče Živkoviću. Imaćete priliku u okviru kampanje za predsjednika da pričate, 
poslaniče Živkoviću. Vjerujem da ćete imati priliku u aktivnoj kampanji aktuelnog predsjednika Đukanovića 
da učestvujete i da iznesete svoj dalji stav. Zahvaljujem vam se, sa ovim završavamo. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (27.02.23 12:56:17) 
 
 Mogao bih takođe, kao i Vi, da Vama upadam u riječ, ali mislim da je to nekulturno, prije svega. 
Niste mi dozvolili da završim misao koja se odnosi na gospodina Milačića. Marginalne političke ličnosti u 



jednom društvu koje se nikada nisu dokazale ni na političkoj, ni na drugoj bilo kakvoj profesionalnoj sceni, 
ne bi imale nikakvo pravo da pominju ime Đukanovića ni politiku Demokratske partije socijalista. One će 
zauvjek i u životu i u politici biti marginalne. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 12:56:53) 
 
 Poslaniče Živkoviću, imate pres centar tamo da nastavite.  
 Završavamo sa procedurama i prelazimo na dnevni red.  
 Prelazimo na Predlog za izbor četvoro sudija Ustavnog suda Crne Gore.  
 Zahvaljujem. Imali ste prilike za procedure, ispred kluba je bilo. Podsjećam da je na osnovu 
amandmana 3, 4 i 16 na Ustav Crne Gore i člana 7 i 10 Zakona o Ustavnom sudu Crne Gore , Ustavni 
odbor utvrdio Predlog za izbor četvoro sudija Ustavnog suda Crne Gore i predložio da se za četvoro sudija 
Ustavnog suda izaberu: Armenko Snežana, Đuranović Dragana, Resulbegović Faruk i Tešić Momirka.  
 Izvjestitaljka Ustavnog odbora je Simonida Kordić.  
 O predlogu kandidata za sudije Ustavnog suda otvara se pretres.  
 Otvaram pretres.  
 Da li izvjestiteljka Odbora želi riječ?  
 Izvolite, poslanice Kordić, predsjednice Ustavnog odbora. 
 
 
 SIMONIDA KORDIĆ (27.02.23 12:57:54) 
 
 Hvala, gospođo predsednice.  
 Kolege, pošto smo ustanovili da se ne slažemo oko Betovena, da vidimo da li imamo više sreće sa 
izborom sudija Ustavnog suda. Verujem da je ovaj dom u potpunosti svestan značaja izbora koji danas 
treba da obavimo i da je to jedan od najznačajnijih izbora koji će ova Skupština ove godine svakako na ovaj 
ili onaj način doneti, odnosno izabrati sudije Ustavnog suda u konkretnom slučaju.  
 Činjenica da Ustavni sud ne funkcioniše u punom kapacitetu ima značajne posledice, pre svega, na 
pravnu zaštitu građana, čije ustavne žalbe čekaju u Ustavnom sudu rešenje i stvara se takva atmosfera da 
potencijalno ustavna žalba može i prestati da bude delotvoran pravni lek, što u ozbiljnoj meri ugrožava 
pravosudni sistem i sistem pravne zaštite građana Crne Gore i pred domaćim, kao i pred međunarodnim 
sudovima. Rezultati lokalnih izbora ne mogu da budu sprovedeni u delo zato što ustavne žalbe stoje pred 
Ustavnim sudom i ne mogu se rešiti. Dovodi se u pitanje sprovođenje bilo kojeg narednog izbornog 
procesa i samim tim i elementarno demokratsko funkcionisanje države barem u formalnom smislu. Niz je 
inicijativa pred Ustavnim sudom vezanih za ustavnost postupanja predsednika države, ustavnost pojedinih 
zakonskih i drugih akata.  
 Na kraju, možda ne najmanje važno je i pitanje međunarodnog statusa Crne Gore i činjenica da 
proces pridruživanja Evropskoj uniji u značajnoj meri zavisi od ispunjavanja odredaba iz poglavlja 23 i 24, 
koja su vezana za vladavinu prava i borbu protiv korupcije i organizovanog kriminala. Vladavine prava 
nema ukoliko ne postoje kompletirane pravne institucije i posebno pravne institucije koje će zapravo u 
okviru pozitivnog prava Ustava i zakona donositi odluke i sprovesti u delo ono što su i parametri koji su 
predviđeni procesom pristupanja Evropskoj uniji, odnosno dovesti Crnu Goru najzad u takve okolnosti u 
kojima ona može da funkcioniše istinski kao pravna država.  
 Ovaj proces izbora sudija Ustavnog suda bio je pod naročitim interesovanjem javnosti - i 
međunarodne, ali i domaće. Ustavni odbor je učinio, rekla bih, jedan vanredan demokratski iskorak i 
omogućio da sednice Ustavnog odbora, na kojima su ispitivani kandidati za sudije Ustavnog suda, budu 
otvorene za javnost ne samo putem televizijskog prenosa, što je uvek slučaj, već i da zainteresovana 
javnost može da fizički prisustvuje sednicama. Meni je veoma drago da je preko 50 predstavnika različitih 
nevladinih organizacija, udruženja, diplomatskih predstavništava bilo prisutno na našim sednicama i moglo 
da, naravno bez uzimanja učešća, prati naš rad. Naravno, celokupna zainteresovna javnost Crne Gore 
pokazala je izuzetno interesovanje za ispitivanja kandidata za sudije Ustavnog suda, jer jasno je da ovom 
odlukom danas mi donosimo i odluku o tome kako će Crna Gora funkcionisati u narednih 12 godina. 
Mandat sudija Ustavnog suda je jedan od najdužih mandata u bilo kojoj instituciji u Crnoj Gori. Od njihovih 
odluka će zavisiti pravni status Crne Gore i pravna zaštita građana Crne Gore u narednih 12 godina.  
 Mi smo saslušali 26 kandidata, i od saslušanih 26 kandidata Ustavni odbor ponudio je četiri 
kandidata za sudije Ustavnog suda, četrii nedostajuće sudije Ustavnog suda. To su: Armenko Snežana, 
Đuranović Dragana, Resulbegović Faruk i Tešić Momirka. Do današnjeg dana, status ovih kandidata nije 
promenjen u formalnom smislu, osim kandidatkinje Đuranović Dragane koja je obavestila Ustavni odbor o 
tome da je istupila iz Demokratske partije socijalista, čime je formalno ispunjen i uslov vezan za 



nepripadanje političkoj partiji sudija bilo kojeg sudskog tela u Crnoj Gori. Dakle, izbor ovih kandidata, koji 
zaista svi imaju reference koje su jasne i koje su formalno predviđene i zakonom, tu imamo kandidate koji 
dolaze iz akademske sfere, iz pravosuđa, tužilaštva, što obezbeđuje jednu vrstu raznolikosti iskustvenog 
pristupa u donošenju odluka. No, sami odabir kandidata rezultat je ne samo našeg razgovora sa 
kandidatima, već jednog procesa razgovora i pregovaranja unutar samog Parlamenta. Ovo jeste rezultat 
jednog kompromisa, koji sam po sebi podrazumeva da ova lista kanidata sasvim sigurno nije lista koju bi 
bilo ko ili svaki od poslanika koji će danas glasati jasno izneo kao svoj sopstveni predlog. Međutim, 
kompromis znači da se ne donose odluke koje u potpunosti izražavaju volju pojedinca , već predstavljaju 
jednu vrstu rezultante volja i situaciju u kojoj niko nije u potpunosti zadovoljan, ali je obezbeđen  
demokratski proces koji po svojoj prirodi suzbija apsolutnost volje, pa čak i one koja je izražena u najboljoj 
nameri.  
            Ono što očekujemo od izbora sudija Ustavnog suda jeste da budu sudije koje će zaista donositi 
odluke u okvirima Ustava i zakona Crne Gore i da će obezbediti pravnu stabilnost i sigurnost svim 
građanima Crne Gore. Dakle, očekujemo Ustavni sud koji će biti stabilan, koji će biti nezavisan i koji će biti 
u potpunosti funkcionalan, a za početak te sudije moraju da dobiju dvotrećinsku podršku ovog doma. To je 
ono što Ustavni odbor očekuje da će se danas dogoditi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 13:04:34) 
 
 Zahvaljujem poslanici Kordić. 
 U skladu sa dogovorom u kolegijumu, nećemo voditi raspravu u okviru ove tačke. Vjerujem da ćemo 
danas, šestim pokušajem od 2018. godine, otkako traju pozivi za izbor sudija Ustavnog suda, napokon 
realizovati ono što predstavlja politički dogovor i da ćemo doći do izbora. Vjerujem da imamo snage da 
dođe do izbora svo četvoro sudija Ustavnog suda. U svakom slučaju, danas je pred nama svim poslanicima 
vrlo važan zadatak, najveći zadatak u odblokiranju prve i osnovne institucije koja može dati odgovore na 
veliki broj pitanja koja nas opterećuju u Crnoj Gori i veliki zadatak ako bismo napokon nastavili svoj 
evropski put upravo na način što ćemo postaviti ponovo u potpunosti funkcionalan Ustavni sud. Vjerujem 
da je i prisustvo poslanika ovdje dovoljan pokazatelj tom pravcu da svi želimo da što bolje obavimo ne 
samo ove zadatke, nego da želimo što bolju budućnost za našu državu. Zahvaljujem svima. Konstatujem 
da je pretres završen i prelazimo na izjašnjavanje.  
 Procedura, poslanik Nimanbegu. 
 Izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (27.02.23 13:05:56) 
 
 /Govor na albanskom jeziku/ 
 Poštovana predsjednice, ja neću zloupotrebiti proceduru. Van moje volje, vi ste na kolegijumu 
dogovorili da nema rasprave i to ću ispoštovati u potpunosti. Neću se osvrnuti ni na jednog kandidata koji je 
kandidat za sudiju Ustavnog suda. Samo moram konstatovati da me čudi ta odluka da se o pitanju koje je 
najvažnije, kao što je rekla predsjednica Ustavnog odbora, koje ćemo mi odlučiti gotovo u ovom mandatu, 
ne vodimo raspravu u ovom domu. Tako je rekla. Ovo je možda najvažnije pitanje koje odlučujemo, a 
vodimo raspravu vidjeli ste oko čega. Ja moram biti na vašoj strani što se tiče održavanja ovog 
kratkotrajnog koncerta, jer da smo držali do jednog drugog, kolege iz Bošnjačke stranke su vas mogle 
kontaktirati 20 minuta prije sjednice i najaviti da će tražiti minut ćutnje i da to znamo i da se uskladi 
program. Ali, reći ću sledeću stvar.  
 Danas se u sudstvu u Crnoj Gori odlučuje i, između ostalog, onako kako ne treba - o jednakim 
stvarima nejednako. Uzeću za primjer suđenje koje se odvija za tzv. nezakonita zapošljavanja u Opštini 
Ulcinj. Svi su optuženi Albanci i slučaj se vodi pred Specijalnim državnim tužilaštvom. Kad se to rješava u 
Tivtu, na Žabljaku - onda se vodi pred osnovnim sudovima ili se odbija. Ja zbog toga tražim, završavam... 
 
 
            PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ: 
            Poslaniče Nimanbegu, ovo već izlazi iz procedure. I vremenom i temom. 
 
 
 
            GENCI NIMANBEGU: 
 



           Tema je sudstvo, Ustavni sud i zato ja tu poruku želim uputiti ne samo kolegama ovdje, nego onima 
u sudstvu i međunarodnoj javnosti. O istim slučajevima treba isto odlučivati. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 13:08:13) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Nimanbegu. 
 Žao mi je, Vi ste član kolegijuma što niste bili na toj sjednici kolegijuma kada je donijeta odluka. 
Ukoliko biste imali zamjerku, sigurno bi se ispoštovalo obzirom da dogovore u kolegijumu pravimo 
konsenzusom. Nastavljamo dalje.  
 Poslanica Strujić Harbić želi proceduru.  
 Izvolite, poslanice Strujić Harbić. 
 
 
 KENANA STRUJIĆ HARBIĆ (27.02.23 13:08:45) 
 
 Predsjednice, tražila sam i maloprije dvije procedure. Niste se udostojili da pogledate da sam tražila 
iako je Milena sugerisala Vama da sam tražila proceduru mimo kluba i nije bilo vezano za istu temu što je 
izlagao kolega Mustafić. 
 Na samom početku, moram da kažem, kao članica Ženskog kluba, nekako se ograđujem i nisam 
upoznata bila da će danas biti mini koncert ovdje, baš na ovaj današnji datum. Zbog javnosti, kao članica 
Ženskog kluba, da kažem da nisam dala saglasnost da bude danas koncert i ograđujem se od ovoga. Niti 
je vrijeme, niti mjesto, 27.02. svi znamo šta se desilo. Upravo zbog osjećaja porodica koje danas žale za 
nestalim i nikad pronađenim, upravo iz tog razloga prvo nije trebala sjednica da bude za izbor sudija 
Ustavnog suda s obzirom da ste rekli da je ovo ipak neki svečani čin, a sa druge strane da Ženski klub 
organizuje to što organizuje. Ali, učinjenom poslu nema mane.  
            Sledeće. Ovdje sam čula od kolege Gencija da je rekao da su mogle kolege iz kluba Bošnjačke 
stranke da reaguju 20 minuta ranije. Kolega Genci, zaista morate shvatiti jedno. Ako mislite da smo naivni, 
nismo naivni. Davno smo prozreli vaše namjere, a i ostalih pojedinih kolega naravno u ovom Parlamentu. 
Vama se definitivno nećemo opravdavati zbog toga da li smo trebali ili nismo trebali da reagujemo 20 
minuta prije.  
 
 
          PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ: 
          Poslanice Strujić Harbić, proceduralno reagujete, ne vodite raspravu sa poslanikom Nimanbeguom. 
 
 
 
          KENANA STRUJIĆ HARBIĆ: 
          Ovakva je reakcija moja isključivo zato što ste se danas igrali sa emocijama porodica koje i dan 
danas, nakon tri decenije, nisu pronašli svoje koje su izgubili prije 30 godina. Nadam se da ovdje ne sjede 
sa nama u Parlamentu oni koji baštine istu tu ideologiju, od prije 30 godina, ali odavde poručujem - Ako 
smo bili naivni 90-ih godina, i ako smo dopustili da nam se dešavaju neke stvari, sigurna sam da bar u 15 
poslednjih godina to ne dozvoljavamo. Nismo više naivni. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 13:10:54) 
 
 Zahvaljujem, poslanice Strujić-Harbić. 
 Saglasno članu 177 stav 3 Poslovnika Skupštine, izbor sudija Ustavnog suda vrši se javnim 
glasanjem, s tim što se odlučuje pojedinačno o svakom predloženom kandidatu i to u prvom glasanju 
dvotrećinskom većinom glasova svih poslanika. Prelazimo na izjašnjavanje. 
 Molim tehničku službu da provjeri da li je kartica u redu. Da li sada radi, poslanice? 
 Sačekaćemo trenutak, tu je kolega iz Stručne službe. Može? Zahvaljujem. 
 Stavljam na glasanje Predlog Ustavnog odbora da se Armenko Snežana izabere za sudiju 
Ustavnog suda Crne Gore. 
 Izvolite, glasajte. Glasalo je 80 poslanika - 77 glasova za, bez glasova protiv i uz tri uzdržana glasa, 
pa objavljujem da je predlog usvojen.  
 Stavljam na glasanje Predlog Ustavnog odbora da se Đuranović Dragana izabere za sudiju 
Ustavnog suda Crne Gore. 



 Izvolite, glasajte. 
 Glasalo je 78 poslanika - 75 glasova za, bez glasova protiv i uz tri uzdržana glasa, pa objavljujem 
da je predlog usvojen.  
 Stavljam na glasanje Predlog Ustavnog odbora da se Resulbegović Faruk izabere za sudiju 
Ustavnog suda Crne Gore. 
 Izvolite, glasajte. 
 Glasalo je 78 poslanika - 46 glasova za, bez glasova protiv i uz 32 uzdržana glasa, pa objavljujem 
da predlog nije usvojen.   
 Stavljam na glasanje Predlog Ustavnog odbora da se Tešić Momirka izabere za sudiju Ustavnog 
suda Crne Gore. 
 Izvolite, glasajte. 
 Glasalo je 76 poslanika - 70 glasova za, dva glasa protiv i uz četiri uzdržana glasa, pa objavljujem 
da je predlog usvojen.  
 Kolege poslanici, za sudije Ustavnog suda izabrali smo: Armenko Snežanu, Đuranović Draganu i 
Tešić Momirku.  
 Čestitam u vaše i u svoje ime i pozivam ih da polože zakletvu. 
 Dok nam pristignu novoizabrane sudije Ustavnog suda, poslanik Momo Koprivica, koji je 
predsjednik Odbora za politički sistem i pravosuđe, takođe i predsjednik, odnosno koordinator Radne grupe 
za izradu Zakona o porijeklu imovine je tražio proceduralnu reakciju jedan minut.  
 Izvolite, poslaniče Koprivica. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (27.02.23 13:16:39) 
 
 Zahvaljujem, uvažena predsjednice Skupštine.  
            Poštovane koleginice i kolege, uvaženi građani, ja se izvinjavam uvaženim izabranim sudijama 
Ustavnog suda, istovremeno im čestitajući na izboru, ali dok se pripreme za polaganje zakletve, želio sam 
da učinim jednu kratku proceduralnu intervenciju koja naravno se neće ticati nikoga ovdje prisutnog u ovom 
domu, da bi tražila neku lančanu reakciju. Radi se o tome da se jutros u medijima pojavila jedna brutalna 
neistina, jedna teška manipulacija koja se tiče Radne grupe koja se bavi unapređenjem Predloga zakona o 
oduzimanju imovinske koristi stečene kriminalnom djelatnošću. 
 Naime, pojedini mediji, pojedini analitičari su kazali da su mojim amandmanom i amandmanom 
članova Radne grupe predviđene sljedeće stvari: da se oduzimanje nelegalno stečene imovine vrši ukoliko 
je ona stečena nakon 01. januara 1997. godine. Radi se o brutalnoj laži, o neistini prve vrste, koja je 
nevjerovatna i ja želim u ime integriteta Radne grupe koja se bavi ovim pitanjem da neke stvari raščistimo i 
razjasnimo. 
 Prvo, radna grupa je formirana od strane Odbora ... Molim Vas dozvolite ... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 13:18:13) 
 
 Poslaniče Koprivica, vrijeme je isteklo a imamo i sljedeću sjednicu na kojoj je ovo tema. Poslaniče 
Koprivica, ja Vas zaista molim da završite misao. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (27.02.23 13:18:40) 
 
 Ja završavam i molim Vas da mi samo dozvolite jer se tiče integriteta i ovog doma i parlamentaraca. 
 Naime, Radna grupa je uključila i poslanike i zainteresovane subjekte, ali je bila otvorena za 
mišljenja i onih koji nijesu učesnici Radne grupe.Tako su nam se javljali brojni pravnici, brojne nevladine 
organizacije koje nijesu učestvovale u radu Radne grupe. Slali su mišljenja, a svako mišljenje koje je stiglo 
meni kao koordinatoru Radne grupe ili bilo kojem članu Radne grupe, ja sam prosljeđivao ostalim 
članovima Radne grupe i u jednom mišljenju jednog pravnika iza kojeg ne stoji Odbor, niti je to mišljenje 
bilo kojeg člana Odbora ... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 13:19:05) 
 
 Poslaniče Koprivica, ja ću zaista morati da Vas prekinem. Dva minuta je prošlo, došle su nam 
kandidatkinje koje treba da polože zakletvu. 



 
 
 MOMO KOPRIVICA (27.02.23 13:19:14) 
 
 Završavam sad. 
 Stajalo je u tom mišljenju pominjanje 1997. godine. Ni jedan amandman nije formulisan od ovog 
Odbora, niti je od ove Radne grupe, niti je jedan član, niti ja, ni bilo koji član bio za to da se oduzima 
imovina stečena samo nakon 01. januara 1997. godine. I meni i svakom članu Radne grupe cilj je da se 
oduzme nelegalna imovina stečena i nakon 1997. godine i prije 1997. godine. Tek će rad naš biti u 
ukupnosti završen kad obezbijedimo zakonodavna rješenja koja će omogućiti oduzimanje imovine bez 
obzira kada je stečena, a u radnoj verziji amandmana Radne grupe se brišu vremenski limiti jer je nama cilj 
da se svaka nepravedno, nezakonito i neosnovano stečena imovina oduzme. A ovu sramnu podmetačinu 
želim oštro da demantujem. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 13:20:00) 
 
 Hvala, poslaniče Koprivica. Imaćete vrijeme i tokom naredne sjednice. Imamo četiri sata za 
raspravu.  
 Molim vas da se vratimo na temu i, nadam se, svečani momenat. Još jednom čestitam i u ime 
Skupštine i u svoje lično ime kandidatkinjama koje su upravo izglasane i pozivam ih da polože zakletvu za 
buduće zvanično članice, odnosno sutkinje Ustavnog suda Crne Gore.  
 Molim vas da položite zakletvu i to sljedećim rasporedom. 
 Pozivam prvo gospođu Armenko Snežanu. 
 Izvolite, gospođo Armenko. 
 Kolege i koleginice, molim vas da ustanemo tokom polaganja zakletve. 
 
 
 SNEŽANA ARMENKO (27.02.23 13:20:47) 
 
 Zaklinjem se da ću funkciju sudije Ustavnog suda vršiti časno, savjesno, pravedno i nepristrasno - 
po Ustavu i zakonu. 
  
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 13:21:32) 
 
 Sada pozivam gospođu Đuranović Draganu da položi zakletvu. 
 
 
 DRAGANA ĐURANOVIĆ (27.02.23 13:21:38) 
 
 Zaklinjem se da ću funkciju sudije Ustavnog suda vršiti časno, savjesno, pravedno i nepristrasno - 
po Ustavu i zakonu. 
  
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 13:22:27) 
 
 Pozivam gospođu Tešić Momirku da položi zakletvu. 
 
 
 MOMIRKA TEŠIĆ (27.02.23 13:22:37) 
 
 Zaklinjem se da ću funkciju sudije Ustavnog suda vršiti časno, savjesno, pravedno i nepristrasno - 
po Ustavu i zakonu. 
  
 
 



 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.02.23 13:23:02) 
 
 Poštovane kolege i koleginice, još jednom čestitamo novoizabranim sutkinjama Ustavnog suda. 
Želim im sreću u radu, apsolutno sam sigurna da će profesionalno i odgovorno obavljati svoj posao na čast 
svima nama, ne samo nama koji smo glasali, nego na čast i ponos svih građana Crne Gore. 
 Hvala vam još jednom.  
 Takođe, kolege poslanici, kako nijesmo izabrali sve sudije Ustavnog suda, saglasno amandmanu 4 
na Ustav Crne Gore, podsjećam vas da će Skupština u drugom glasanju o preostalom kandidatu Ustavnog 
suda izjasniti se tropetinskom većinom glasova svih poslanika najranije nakon mjesec dana. 
 Uvažene kolege i koleginice, ovim je sjednica Trećeg vanrednog zasijedanja u 2023. godni 
završena. 
 


